

Title (en)
Folding seat.

Title (de)
Klappsitz.

Title (fr)
Siège escamotable.

Publication
EP 0174240 A1 19860312 (FR)

Application
EP 85401617 A 19850807

Priority
FR 8412792 A 19840814

Abstract (en)

[origin: US4652046A] The invention relates to a retractable chair adapted to be folded from its active position in which the back and the leg elements are substantially in vertical position, the seat (buttocks support) being in horizontal position, towards a compact, retracted position, characterized in that the seat and the back are articulated on each other and are foldable to occupy retracted positions (folded one against the other) along adjacent, parallel planes, the seat and the back are furthermore fast with lateral leg elements themselves mounted to pivot on a lower support or box, the fact of pivoting the leg elements taking the chair constituted by the back, the seat and the leg elements in parallel horizontal planes brought substantially to floor level. The invention is more particularly applicable to equipping halls which may be used empty with a bare floorboard, or filled with rows of chairs.

Abstract (fr)

L'invention concerne un siège effaçable et repliable. Plus particulièrement l'invention concerne un ensemble siège effaçable par repli depuis sa position active dans laquelle le dossier (2) et le piétement (3, 3') sont sensiblement en position verticale, le siège (1) (support du fessier) étant en position horizontale, vers une position compactée et effacée, et caractérisée en ce que le siège (1) et le dossier (2) sont articulés entre eux et sont repliables pour occuper des positions d'effacement (replis l'un contre l'autre) selon des plans voisins et parallèles, le siège et le dossier sont en outre montés solidaires d'un piétement (3, 3') lui-même monté à pivotement sur un support inférieur (9), le pivotement du piétement amenant l'ensemble siège formé par le piétement, le dossier et le siège dans des plans parallèles horizontaux et ramenés sensiblement au niveau du sol. Application à l'équipement de salles de réunions utilisable en plancher nu et dégagé ou garnies de rangées de sièges.

IPC 1-7

A47C 1/126; A47C 7/56

IPC 8 full level

A47C 1/12 (2006.01); **A47C 1/126** (2006.01); **A47C 4/00** (2006.01); **A47C 4/04** (2006.01); **A47C 7/56** (2006.01)

CPC (source: EP US)

A47C 1/126 (2013.01 - EP US); **A47C 7/563** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [Y] FR 2318605 A1 19770218 - GUILLAUMOT BERNARD [FR]
- [Y] FR 817099 A 19370825

Cited by

FR2668050A1; FR2614348A1; EP0373064A1; FR2639988A1; WO9425706A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0174240 A1 19860312; FR 2569094 A1 19860221; FR 2569094 B1 19870626; JP H0586205 B2 19931210; JP S6162407 A 19860331;
US 4652046 A 19870324

DOCDB simple family (application)

EP 85401617 A 19850807; FR 8412792 A 19840814; JP 17922385 A 19850814; US 76092185 A 19850731